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Protokół nr 16-14/2015 
z posiedzenia Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska 

z dnia 16 grudnia 2015 r. 
w Wydziale Rozwoju Społecznego Urzędu Miejskiego w Gdańsku 

o godz. 15:30 
 
 
Komisja obradowała w 5-osobowym składzie, według listy obecności, stanowiącej 
załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Radna śaneta Geryk. 
 
Przewodnicząca stwierdziła kworum oraz powitała zebranych.  
 
Porządek przedstawiał się następująco: 
 
1. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu pn. „Gdańsk 

Programy Operacyjne 2023” – druk 539. 
 
2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budŜetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk 537 + autopoprawka.  
 
3. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015-2040 – 
druk 536 + autopoprawka. 

 
4. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXXVI/1057/09 Rady 

Miasta Gdańska z dnia 28 maja 2009 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu 
przyznawania nagród dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach, 
dla których organem prowadzącym jest Gmina Miasto Gdańsk – druk 531. 

 
5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały o ustaleniu 

kryteriów wraz z liczbą punktów w postępowaniu rekrutacyjnym do 
publicznych przedszkoli oraz oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasta Gdańska – druk 545 + 
autopoprawka. 

 
6. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji dla 

kandydatów spoza obwodu w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych 
szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Gdańsk – druk 546 + 
autopoprawka. 

 
7. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji  

w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych gimnazjów prowadzonych 
przez Gminę Gdańsk – druk 547 + autopoprawka. 
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8. Strategie i plany działań w obszarze edukacji w najbliŜszym okresie, 
zwłaszcza  
w kontekście wyzwań jakie stawiają przed nami Regionalny Program 
Operacyjny Województwa Pomorskiego oraz zapowiadane głębokie zmiany w 
systemie oświatowym i opiekuńczym. 

 
9. Podsumowanie zmian jakie zaszły w Wydziale Rozwoju Społecznego  

w ciągu 2015 roku, ze szczególnym uwzględnieniem kontekstu kształtowania 
polityki Miasta w obszarze edukacji. 

 
10. Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja 

- wytypowanie dwóch przedstawicieli do prac w Komisji Konkursowej 
rozpatrującej sprawozdania nadesłane przez uczestników konkursu „Szkoła 
społecznie wraŜliwa”. 

 
Porządek przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za”.  
 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
 

PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu pn. „Gdańsk 
Programy Operacyjne 2023” – druk 539. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 539 znajduje się przy protokole z XVII sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 17.12.2015 r.  
 
Pani Katarzyna Drozd-Wiśniewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki 
Gospodarczej zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Zakres edukacji obejmuje jakie cele? 
 
Pani Katarzyna Drozd-Wiśniewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki 
Gospodarczej 
W programie zostały wskazane następujące cele operacyjne, tj. wyrównywanie 
szans edukacyjnych, podniesienie jakości pracy placówek gdańskiego systemu 
edukacji, wychowania i opieki, wspieranie rozwoju osobistego dzieci i młodzieŜy, 
rozwój kompetencji zawodowych mieszkańców dla sprostania wyzwaniom 
dynamicznie zmieniającego się świata, rozwijanie zasobów infrastruktury 
edukacyjnej, wychowania i opieki. 
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Jaki zakres obejmuje wyrównywanie szans edukacyjnych? 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
Obejmuje ono dostęp i uzupełnianie szans na kaŜdym etapie kształcenia 
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Nie było więcej pytań, komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 2 głosami „za”, przy 0 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 16-14/94/94/2015 – załącznik nr 4 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk 537 + autopoprawka.  
 
Oryginał projektu uchwały druk 537 znajduje się przy protokole z XVII sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 17.12.2015 r.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały wraz z autopoprawką zgodnie z uzasadnieniem  
w zakresie działania komisji.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Ciągle mówimy o roku 2015 i są to zmiany, które muszą być dokonane jeszcze  
w tym roku 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
Tak, zawiadomienie o subwencji otrzymaliśmy na początku grudnia, pieniądze są 
do wydania na ten cel. 
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Co wzięli państwo pod uwagę wydając te pieniądze? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
Tam gdzie było wnioskowane o zwiększenie subwencji, dla trzech szkół, które 
wcześniej składały wnioski. Rezerwa na dodatkowe wnioski jest dzielona zazwyczaj 
w listopadzie, grudniu. 
 
Nie było więcej pytań, komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 2 głosami „za”, przy 0 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 16-14/95/95/2015 – załącznik nr 5 do protokołu.  
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     PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015-2040 – 
druk 536 + autopoprawka. 

 
Oryginał projektu uchwały druk 536 znajduje się przy protokole z XVII sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 17.12.2015 r.  

 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały wraz z autopoprawką zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Nie było pytań, komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 2 głosami „za”, przy 0 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 16-14/96/96/2015 – załącznik nr 6 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXXVI/1057/09 Rady 
Miasta Gdańska z dnia 28 maja 2009 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu 
przyznawania nagród dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach, 
dla których organem prowadzącym jest Gmina Miasto Gdańsk – druk 531. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 531 znajduje się przy protokole z XVII sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 17.12.2015 r.  
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej  
zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było głosów w dyskusji. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 4 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 16-14/97/97/2015 – załącznik nr 7 do protokołu.  
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PUNKT 5 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały o ustaleniu kryteriów 
wraz z liczbą punktów w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych 
przedszkoli oraz oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 
prowadzonych przez Gminę Miasta Gdańska – druk 545 + autopoprawka. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 531 znajduje się przy protokole z XVII sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 17.12.2015 r.  
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej  
zreferował projekt uchwały wraz z autopoprawką zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Uchwała GRO dotarła do komisji bardzo późno i nikt się z nami nie skontaktował, 
być moŜe z państwem tak ale ze mną nikt. Nie wiem dlaczego zostało to tak szybko 
podjęte na dodatkowym spotkaniu. Nikt z radnych nie został zaproszony. Nie było 
nawet wszystkich członków na posiedzeniu GRO. Rozmawiałam z niektórymi 
dyrektorami gimnazjów i autopoprawki nie są dla nich korzystne. 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej   
Omawiany projekt uchwały dotyczy przedszkoli. 
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Zanim zaczniemy głosować, chciałabym aby kaŜdy z radnych samodzielnie 
wypowiedział się na temat tych kwestii. 
 
Radna Anna Wirska – Członek Komisji 
Skoro prześlijmy do szkół podstawowych i gimnazjów, to jeŜeli chodzi  
o ujednolicenie w punkcie od 1 do 8, chodzi o zrównanie liczby punktów, to nie do 
końca się z tym zgadzam. Dlaczego nie mają być preferowane osoby, które juŜ 
uczęszczają do danej placówki? UwaŜam, Ŝe powinno być zróŜnicowane. 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej   
Pani radna, taka była równieŜ propozycja wydziału ze względu na to, Ŝe pierwsze 
kryteria znowu są ustawowe. Wszystkie dzieci z obwodu w przypadku podstawówki 
3 km, w przypadku gimnazjum 4 km, mają prawo do swojego gimnazjum. Zostają 
zawsze miejsca i wiele gimnazjów na tej podstawie budowało swoją dodatkową 
ofertę. Tak była skonstruowana uchwała, która to umoŜliwiała, czyli przyjmujemy 
wszystkich tak jak trzeba w określonym rejonie. Natomiast ci, którzy są spoza 
rejonu, to punktuje się równieŜ to, Ŝe przychodząc do gimnazjum dobrze zdali 
egzamin. Patrząc na strategię, na która wcześniej państwo głosowali, to nie da się 
podnosić jakości edukacji bez pewnych kryteriów, które będą punktowane 
pamiętając zawsze o podstawie. Zgodnie z tym, ze GRO przygotowało swoje opinie 
przedstawiamy je państwu. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
W przypadku przedszkoli rekomendujemy uwzględnienie autopoprawki, natomiast 
w przypadku szkół podstawowych i gimnazjów nie ma rekomendacji. PrzedłoŜenia 
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jest autopoprawka, która wynika wyłącznie z tego, Ŝe chcieliśmy mieć 
przygotowaną opcję ze względu na wydana opinię GRO, które jest ciałem 
doradczym uchwalonym przez Rade Miasta. 
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Autopoprawkę wprowadził prezydent?  
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej   
Pani radna, nie moŜemy zostać w styczniu bez dokumentu. 
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Rozumiem ale autopoprawka jest dzięki opinii GRO, czyli GRO ma wpływ na to, 
Ŝeby zaproponować autopoprawkę. A czy my jako radni moŜemy zagłosować 
przeciwko tej autopoprawce? 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Państwo macie złoŜoną w brzmieniu pierwotnym druk, a tu jest przygotowany 
projekt z uwzględnieniem autopoprawki. 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Do kiedy naleŜy podjąć uchwałę? 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej   
Aby przygotować wszystkie procesy związane z rekrutacją to jest to ostateczny 
termin. Nie moŜemy jej podjąć w styczniu, poniewaŜ nie zdąŜymy się przygotować 
i przeprowadzić rekrutacji. 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
To pytanie było dla mnie waŜne. Nie będę mówił na temat GRO, poniewaŜ znacie 
państwo moją opinię. Jest to jako ciało doradcze zbędne Radzie Miasta Gdańska. 
Dlaczego o tym mówię. Tu jest przypadek, w którym urząd przygotowuje dwie 
wersje, niby z autopoprawką ale nie z autopoprawką. Tutaj akurat poprawki GRO 
przyjmuje, a tutaj nie przyjmuje. To nie jest autopoprawka. JeŜeli państwo 
zmienicie wnioskowanie w komisji dotyczące przedszkoli, czyli to będzie wasza 
autopoprawka, to ja chętnie za nią zagłosuję. Natomiast opinia chyba nie była 
wydana zgodnie z prawem? Czy było tam kworum? Jest napisane, Ŝe podjęto ją  
w obecności 14 członków. Zapytałem się przed chwilą ilu ich jest i usłyszałem 
odpowiedź, Ŝe 30. Proszę mi powiedzieć ilu jest uprawnionych do głosowania  
w GRO. do czego zmierzam? JeŜeli pan dyrektor powie, Ŝe autopoprawka dotycząca 
przedszkoli jest prezydenta, to będziemy głosować nad autopoprawką prezydenta  
i nie interesuje mnie, co GRO ma do powiedzenia na ten temat. Wtedy kolejne 
kwestie, które będziemy głosować, to będziemy głosować propozycje prezydenta,  
a nie autopoprawki GRO, poniewaŜ nie są one podjęte zgodnie z prawem. JeŜeli 
jest tam 14 członków podejmujących takie, a nie inne decyzje, to dlaczego nimi 
sobie zawracamy głowę.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Skoro są projekty uchwał bez autopoprawek, przygotowane przez pana prezydenta, 
to znaczy, Ŝe te autopoprawki nie są aŜ tak waŜne, Ŝeby je przegłosowywać.  
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Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej   
Jest to powiedziane od samego początku. Państwo muszą podjąć tą uchwałę.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Pan prezydent chce być „fair” w stosunku do GRO. 
 
Radny Wojciech Błaszkowski – Członek Komisji 
Co do druku 547, to państwo bardzo rozsądną uchwałę nam przedstawili. Natomiast 
jestem za opiniowaniem projektu uchwały ze zróŜnicowaniem, tj. bez 
autopoprawki. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Pani przewodnicząca, wszystkie autopoprawki są autopoprawkami prezydenckimi, 
tylko to na czyj są wniosek. KaŜda z autopoprawek dotyczy innego druku, państwo 
w dyskusji zaczęliście płynnie przechodzić, co spowodowało zawirowania. 
Gremium, tak jak GRO  funkcjonuje. Ono obradowało, wydyskutowało jakiś pomysł 
w wyniku czego my moŜemy się zgadzać lub nie, moŜemy się przychylać lub nie ale 
taki głos jest. W wyniku przypadku przedszkoli, głos chcielibyśmy wprowadzić  
w celu uwzględnienia autopoprawki. W przypadku szkół podstawowych  
i gimnazjalnych, to rozpoczęła się duŜa dyskusja i było sporo rozbieŜności. My 
mamy co do tego wątpliwości. Państwo radni macie moc sprawczą i moŜecie 
zadecydować i opiniować bez autopoprawki. Pamiętajmy, Ŝe GRO jest organem 
doradczym.  
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
W tym momencie nie moŜna nazywać tego autopoprawką do druku gimnazjum  
i podstawówki, poniewaŜ takowej autopoprawki nie ma. JeŜeli stwierdzimy, Ŝe 
uchwała GRO nie jest podjęta zgodnie z prawem, a prezydent się nie utoŜsamia  
z autopoprawką GRO, czyli z wnioskami GRO, to mogę brać pod uwagę jako 
wniosek do projektu uchwały, a nie autopoprawki.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Co do przedszkoli, to wszyscy jesteśmy zgodni co do zmiany, które zaproponowało 
GRO,  pan prezydent się do nich przychyla, to jest tu zgodność. Co do gimnazjów  
i szkół podstawowych mamy własne spostrzeŜenia, znamy opinie dyrektorów i moŜe 
zagłosujemy tak, jak uwaŜamy. Proponuję zaopiniować najpierw druk 545, który 
jest zaproponowany z autopoprawką. 
 
Nie było głosów w dyskusji. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały wraz z autopoprawką.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
wraz z autopoprawką. 
 
OPINIA  Nr 16-14/98/98/2015 – załącznik nr 8 do protokołu.  
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PUNKT 6 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji dla 
kandydatów spoza obwodu w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych szkół 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Gdańsk – druk 546 + autopoprawka. 

 
Oryginał projektu uchwały druk 546 znajduje się przy protokole z XVII sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 17.12.2015 r.  
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej  
zreferował projekt uchwały wraz z autopoprawką zgodnie z uzasadnieniem. 
 
W związku z wcześniejszą dyskusją Przewodnicząca Komisji zaproponowała 
opiniowanie projektu uchwały druk 546 bez autopoprawki.  
 
Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały bez autopoprawki.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
bez uwzględnienia autopoprawki.   
 
OPINIA  Nr 16-14/99/99/2015 – załącznik nr 9 do protokołu.  

 
 

PUNKT 7 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji  
w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych gimnazjów prowadzonych przez 
Gminę Gdańsk – druk 547 + autopoprawka. 

 
Oryginał projektu uchwały druk 547 znajduje się przy protokole z XVII sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 17.12.2015 r.  
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej  
zreferował projekt uchwały wraz z autopoprawką zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Pani przewodnicząca, będę głosował przeciw. Ze względów formalnych, poniewaŜ 
nie znam opinii GRO na temat autopoprawki prezydenta. 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej   
Jest propozycja dla państwa. Państwo decydujecie czy wprowadzamy 
autopoprawkę czy nie. Jeszcze raz podkreślę, Ŝe GRO jest państwa ciałem 
doradczym.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Po obradach GRO, kiedy uchwałą zostały przyjęte zmiany, nie chciałam stanąć 
przed faktem, Ŝe na dzisiejszym posiedzeniu Komisji nie będą przygotowane 
autopoprawki zgodnie z uchwałą GRO. oczywiście autopoprawkę moŜna wycofać  
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w kaŜdej chwili, natomiast chciałam być p[przygotowana do tego, Ŝeby obie wersje 
były państwu przedstawione.  
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Rozumiem. Pani dyrektor, jeŜeli okaŜe się, Ŝe rzeczywiście GRO podejmuje 
uchwały niezgodnie z regulaminem, poniewaŜ jest tylko 14 członków podpisanych 
pod protokołem, to proszę ich nie brać pod uwagę. Ja chcę rozmawiać z ciałem, 
które podejmuje decyzje zgodnie z regulaminem i uchwałą Rady Miasta. Domyślam 
się, Ŝe powinno być co najmniej 50%? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Tak było. 28 stanowi w tej chwili GRO.  
 
Radny Wojciech Błaszkowski – Członek Komisji 
Kworum to jest 50%, czyli uchwała jest zgodna. Myslę, ze nie ma to kluczowego 
znaczenia. Oczywiście uchwały GRO o czymś świadczą ale jest to tylko ciało 
doradcze. JeŜeli jest to uchwałą GRO, to moŜemy wziąć to pod uwagę bądź nie.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
JeŜeli GRO jest ciałem doradczym Rady Miasta Gdańska i skoro GRO bierze pod 
swoje obrady projekty uchwał, a po raz pierwszy zdarzyło się tak, Ŝe wprowadziło 
swoje poprawki, to chcielibyśmy być poinformowani jako członkowie Komisji 
Edukacji o tym, Ŝe jest przygotowywane posiedzenie, Ŝe będą poddawane dyskusji  
i głosowaniu projekty uchwał dotyczące zakresu działania Komisji Edukacji. Nie 
jestem zadowolona z faktu, Ŝe po głosowaniu i po wprowadzeniu propozycji 
autopoprawek, mam dziś nad tym dyskutować, poniewaŜ moŜe chciałabym 
uczestniczyć w debacie GRO, moŜe by mnie przekonali dlaczego te poprawki 
wprowadzają.  
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej   
Miałbym propozycję, aby zorganizować spotkanie GRO z państwa komisją, poniewaŜ 
jest to państwa ciało doradcze i ustalić zasady funkcjonowania. Państwo są 
informowani o posiedzeniach GRO, pani sekretarz przesyła państwu program wraz  
z zaproszeniem. Do tej pory nikt z radnych na posiedzeniu nie był. 
 
Radny Wojciech Błaszkowski – Członek Komisji 
W tej kadencji, panie prezydencie, poniewaŜ w poprzedniej kadencji ja byłem  
w 100%. 
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Skoro uchwały były przygotowane wcześniej i zostały przygotowane autopoprawki, 
to jednak GRO miało decydujący wpływ na to, Ŝe te autopoprawki zostały 
wprowadzone. JeŜeli mamy dziś na ten temat dyskutować, to dobrze byłoby 
wiedzieć czym się GRO kierowało wprowadzając te zmiany.  
 
Radny Wojciech Błaszkowski – Członek Komisji 
Widzę dobre strony tego rozwiązania. Państwo z jednej strony przygotowali nam 
dobrą uchwałę, a z drugiej strony proponują teŜ moŜliwość autopoprawki, czyli 
wsłuchują się w ciało doradcze GRO powołane przez Radę Miasta Gdańska.  
Wydaje mi się, Ŝe podstawa jest właściwa ale tez decyzja naleŜy do nas. Nie 
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doszukiwałbym się to błędów. Państwo sygnalizują, Ŝe jest moŜliwość autopoprawki 
i poddają nam pod głosowanie. Natomiast jestem za tym, aby przyjąć projekt  
w wersji pierwotnej.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Drodzy radni, będę w przyszłym roku wnioskowała o to, Ŝebyśmy wspólnie ustalili 
termin zaproszenia przedstawicieli GRO.  
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej   
MoŜe to być jedno z posiedzeń GRO, w którym będą uczestniczyć wszyscy 
członkowie GRO. 
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Są pewne nieporozumienia, natomiast ja będę bronić własnego stanowiska, 
poniewaŜ moŜe się okazać, Ŝe są to dobre propozycje ale nie ma z kim ich 
skonfrontować.   
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Dla mnie źle świadczy o instytucji, która obraduje w tak niskiej frekwencji.  
W momencie, kiedy pan prezydent mówi, Ŝe jest autopoprawka, to ja to traktuje 
jako jego wniosek o dokonanie zmiany. W sytuacji, na przyszłość, jeśli będzie 
uchwała podjęta zgodnie z prawem przez GRO, to ja prosiłbym ewentualnie, Ŝeby 
zrobić to autopoprawką prezydenta albo wyraźnie powiedział: mój druk jest ten, 
GRO wniosło do tego  druku wnioski z prośbą o ewentualne uwzględnienie i wtedy 
jest to dla mnie czytelne.  
 
Nie było głosów w dyskusji. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały bez autopoprawki.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 4 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
bez uwzględnienia autopoprawki.   
 
OPINIA Nr 16-14/100/100/2015 – załącznik nr 10 do protokołu.  

 
 

PUNKT 8, 9 
Strategie i plany działań w obszarze edukacji w najbliŜszym okresie, zwłaszcza 
w kontekście wyzwań jakie stawiają przed nami Regionalny Program 
Operacyjny Województwa Pomorskiego oraz zapowiadane głębokie zmiany  
w systemie oświatowym i opiekuńczym. 

Podsumowanie zmian jakie zaszły w Wydziale Rozwoju Społecznego  
w ciągu 2015 roku, ze szczególnym uwzględnieniem kontekstu kształtowania 
polityki Miasta w obszarze edukacji. 

 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego przedstawił 
prezentację stanowiącą załącznik nr 11 do protokołu. 
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Radny Wojciech Błaszkowski – Członek Komisji 
W związku z zapowiadaną przez władze centralną reformę edukacji, tj. likwidacja 
gimnazjów. Czy dotarły do państwa jakieś informacje, czy państwo się do tego juŜ 
przygotowują, czy jest to na razie na etapie zapowiedzi?  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Narazi jest to na etapie zapowiedzi ale nie zwalnia to nas z obowiązku analizy. 
Analizujemy róŜnie warianty. Jeden wariant jest taki, Ŝe wracamy do siatki 
obwodowej sprzed 17 lat w ciągu których zmieniła się demografia w dzielnicach. 
Drugi wariant zakłada pozostawienie starszych klas w gimnazjum i podstawówkę 
łączymy w jedną szkołę pozostając w dwóch budynkach co by zaoszczędziło 
gminom wiele środków na dostosowanie budynków gimnazjów, aczkolwiek 
organizacyjnie i merytorycznie moŜe być utrudnieniem ale analizujemy taki 
wariant. Obliczamy pojemności szkół.  
 
Radny Wojciech Błaszkowski – Członek Komisji 
Nie wiem jakie dokładnie są załoŜenia ale myślę, Ŝe jest to realne w sytuacji, Ŝe 
dzieci, które idą do pierwszej klasy zostaną objęte nowym programem, prawda? 
 
Pani Alina Moska –ZNP Gdańsk 
Wiemy tylko, Ŝe w styczniu zostanie podany harmonogram zmian. 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
W projekcie jest punkt mówiący o tym, Ŝe na wniosek rodzica dziecko moŜe 
pozostać w klasie pierwszej i nie otrzyma świadectwa, co sugeruje, Ŝe kaŜda 
zmiana jest sztuczna. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
RozwaŜamy równieŜ wariant, Ŝe będziemy musieli nagle w bliŜej nie znanej nam 
metodzie dziecko, które jest dzisiaj w trzeciej klasie gimnazjum transferować do 
szkoły średniej. Nie umiem powiedzieć na jakiej zasadzie mielibyśmy to zrobić ale 
patrząc po tym, co pani dyrektor powiedziała, moŜliwe jest, Ŝe karzą nam 
wszystkie dzieci z trzecich klas odesłać do liceum czy teŜ do szkoły zawodowej. 
 
Radny Wojciech Błaszkowski – Członek Komisji 
Będzie to wymagało całej zmiany podstawy programowej? 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
W styczniu dowiemy się jak to będzie wyglądało ale zmiany nie będą dotyczyły tego 
roku szkolnego.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Jedyne, co jest niepokojące, to zmniejszają się kompetencje Rady Miasta Gdańska, 
mianowicie kurator oświaty mimo przegłosowania reorganizacji lub likwidacji danej 
szkoły, to decyzja ostateczna ma naleŜeć do kuratora. Nie jest dobrze, Ŝe kurator 
wchodzi w kompetencje samorządów, które sprawują opiekę i finansowanie.  
W przypadku szkół nierentownych miasto jest zobowiązane, aby je utrzymać. 
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Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Trzeba będzie sobie na nowo odpowiedzieć na pytanie co oznacza rentowność 
placówki oświatowej. Na dzień dzisiejszy mamy takie placówki, które mogłyby być 
zlikwidowane ale nie robimy tego ze względów społecznych.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Czy są przymiarki do tego, aby zapraszać wydziały na rozmowy do ministerstw? 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Jako Unia Metropolii Polskich z własnej inicjatywy zadaliśmy pytania czy rozwaŜone 
zostały pewne kwestie w procesie podejmowania decyzji, co pozostało bez 
odpowiedzi.  
 
 
     PUNKT 10 
Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja.  
 
Korespondencja: 
 
Przewodnicząca Komisji poinformowała m.in. o piśmie Związku Nauczycielstwa 
Polskiego w sprawie poszerzenia składu Gdańskiej Rady Oświatowej.  
 
Pani Alina Molska – ZNP Gdańsk poinformowała m.in., Ŝe w składzie GRO nigdy nie 
było przedstawiciela dyrektorów szkół specjalnych uzasadniając, Ŝe poszerzenie 
składu w tym przypadku byłoby jednak koniecznością. 
 
Radny Wojciech Błaszkowski – Członek Komisji przychylił się do prośby ZNP 
zapewniając o moŜliwości przygotowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę 
powołującą Gdańską Radę Oświatową, co wymagałoby dyskusji. 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
poinformowała o 1 wolnym wakacie w składzie GRO. 
 
Przewodnicząca Komisji po krótkiej dyskusji zapewniła o powrocie do tematu na 
kolejnym posiedzeniu. 
 
Sprawy bieŜące: 
 
Przewodnicząca Komisji poinformowała o tym, iŜ na najbliŜszym posiedzeniu 
będzie przyjmowany plan pracy Komisji Edukacji na 2016 rok jednocześnie 
informując o moŜliwości nadsyłania propozycji. 
 
Przewodnicząca Komisji przedstawiła dwie propozycje tematów do planu pracy: 
- spotkanie z dyrektorami poradni psychologiczno-pedagogicznych w kontekście 
współpracy ze szkołami, 
- Gdańska Platforma Edukacyjna. 
 
W związku ze zbliŜającym się finałem konkursu „Szkoła Społecznie WraŜliwa” do 
prac w Komisji Konkursowej wytypowano Przewodniczącą Komisji Edukacji śanetę 
Geryk oraz radnego Piotra Gierszewskiego. 
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Nie było więcej spraw bieŜących i korespondencji. Przewodnicząca Komisji 
podziękowała wszystkim za uczestnictwo i zamknęła obrady.  
 
Posiedzenie zakończono. Godz. 17:50.  
 
 
 
       Przewodnicząca Komisji Edukacji 
        Rady Miasta Gdańska 
 
            Dr śaneta Geryk 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała: 
Karolina Mróz, Biuro Rady Miasta Gdańska 

 
 
 


